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J e g y z ő k ö n y v e

Készült Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 
2. napján megtartott közmeghallgatással egybekötött ülésén.

Jelen vannak: Molnár Bálint polgármester
                       Komlós Lajosné jegyző
                       Csikász Imre alpolgármester, Baloghné Kóródi Lenke, 
                       Gál Imréné, Gere Éva Ildikó, 
                       Végné Lapu Julianna, Enyedi Dezső települési képviselők

                      Csontos Petra jegyzőkönyvvezető

Ülésen megjelent meghívott: Egedi István alezredes, a Kunszentmárton Városi 
Rendőrkapitányság vezetője

Ülésen megjelent érdeklődők: 102 fő /jelenléti ív a jegyzőkönyv mellett/

Molnár Bálint polgármester: Megállapítom, hogy a megválasztott testületi tagok 
közül megjelent 7 fő, így az ülés határozatképes.

Ismertetem a napirendet. 

Javaslom, hogy a kiküldött napirendi pontokat tárgyaljuk, azzal a módosítással, 
hogy 2. napirend pontot tárgyaljuk 1. napirendi pontként, és az előterjesztéseket 
vegyük fel 3. napirendi pontként.

Aki egyetért a napirend módosításával, az kézfelemeléssel jelezze.

A  Képviselő-testület  egyhangúan  /7  fő/  egyetért  a  napirend 
módosításával.

Aki egyetért a napirendi javaslattal, az kézfelnyújtással szavazzon.

A Képviselő-testület egyhangúan /7 fő/ egyetért a javaslattal és az 
alábbi napirendet tárgyalja meg:

N a p i r e n d:
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1.  Beszámoló Öcsöd Nagyközség közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság 
     érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról
     Beszámoló a Közbiztonsági Közalapítvány munkájáról
     Beszámoló a szabálysértési munkáról

     Előadó: Rendőrkapitány
                  Közbiztonsági Közalapítvány elnöke
                   Önkormányzat Jegyzője

2. Tájékoztató a 2011. évi gazdálkodásról és a 2012. évi költségvetésről

    Előadó: Molnár Bálint polgármester

3. Előterjesztések

- Pályázat benyújtása Öcsöd település közbiztonságát segítő kamerarendszer 
kiépítésére

Előadó: Molnár Bálint polgármester

A napirend tárgyalása: 

A  napirend  1.  pontja: Beszámoló  Öcsöd  Nagyközség  közbiztonságának 
helyzetéről,  a  közbiztonság  érdekében  tett  intézkedésekről  és  az  ezzel 
kapcsolatos feladatokról, beszámoló a Közbiztonsági Közalapítvány munkájáról, 
beszámoló a szabálysértési munkáról

A napirend tárgyalása írásbeli jelentés alapján történik.

Egedi  István kapitányságvezető:  a  Kunszentmártoni  Rendőrkapitányság 
illetékességi területéhez 12 település tartozik, köztük Öcsöd nagyközség is. Az 
elmúlt  év  kiemelt  feladata  volt  a  rendőrségnek  a  közrend  megőrzése.  A 
településen a személy elleni bűncselekmények száma emelkedett 5-ről 9-re. A 
visszaélés  okirattal  bűncselekmények  száma  is  megemelkedett.  A betöréses 
lopások száma stagnált, a nem minősített lopások száma jelentősen emelkedett. 
Hetente  egy  bevetési  csoport  érkezik  Budapestről.  A készenléti  rendőrség  6 
alkalommal volt Öcsödön. 
30%-al  emelkedett  a  bűnügyi  őrizetbe  vételek  száma  2011-ben.  Öcsöd 
településen 106 bűncselekményt regisztrált a statisztika. A gyorsított eljárások 
száma is  emelkedett.  Lényegesen több személyt  sikerült  elfogni,  mint  az  ezt 
megelőző időszakokban. 
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Az előállítások számában - többek között a tulajdon elleni előkészítő eljárások 
eredményes  intézkedéseinek köszönhetően -  50%-os emelkedést  értünk el.  A 
tulajdon  elleni  szabálysértések  2009.  augusztusában  kerültek  a  rendőrség 
hatáskörébe. 
A közlekedés-biztonság javult.  A balesetek súlyossági mutatójánál is kedvező 
fordulat következett be, közútjainkon 2011. évben 1 halálos kimenetelű baleset 
történt az előző évi 5-el szemben, súlyos kimenetelű 14-ről 13-ra csökkent, a 
könnyű  sérüléssel  járó  balesetek  száma  emelkedett  25-ről  29-re.  Az  elmúlt 
évben 18%-kal több ittas vezetőt állítottunk elő.
Az  igazgatásrendészet  területén  az  előző  évekhez  képest  a  szabálysértések 
számát illetően csökkenés volt tapasztalható. Ugyanakkor Öcsödön jelentősen 
emelkedett.  2010.  évben  69  esetben,  míg  2011.  évben  94  esetben  indítottuk 
szabálysértési eljárást öcsödi lakossal szemben.
A járművezetéstől eltiltások számát növeltük. Illetékességi területünkön 2011. 
évben  123  esetben,  míg  Öcsöd  nagyközségben  5  alkalommal  indítottunk 
tulajdon elleni szabálysértés miatt előkésztő eljárást. 17 esetben került sor, egy 
esetben öcsödi elkövetés miatt, szabálysértési őrizet elrendelésére. 
A Rendőrkapitányság illetékességi területének valamennyi településén működik 
polgárőrség,  velük az együttműködés már  huzamosabb ideje,  együttműködési 
megállapodásban  rögzített  feltételek  figyelembevételével  történik.  A 
polgárőrszervezetek  mind  a  kapitányság  székhelyén,  mind  a  további 
településeken  eredményesen  segítik  a  közterületi  állomány  munkáját.  A 
kapitányság  vezetése  és  az  önkormányzatok  közötti  kapcsolat  korrekt, 
kiegyensúlyozott, továbbra is kiemelten kezelem az önkormányzatok irányában 
kiépített  kapcsolatrendszert.  Anyagiakban  is  támogatta  Öcsöd  nagyközség  a 
helyi körzeti megbízottakat számítástechnikai eszközök beszerzésében. Ez úton 
szeretném még egyszer megköszönni az anyagi támogatást.

Bata Péter: 2003-ban hozta létre  Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat képviselő-
testülete az Öcsödi Közbiztonsági Közalapítványt azzal a céllal, hogy elősegítse 
a  helyi  közrendnek  a  megteremtését.  A  polgárőrség  a  Közbiztonsági 
Közalapítvány keretében kezdte meg tevékenységét, majd 2005-ben létrejött az 
Öcsödi Tűzoltó és Polgárőr Egyesület. A Polgárőrség hivatalos taglétszáma 17 
fő, melyből 3 nőt is tudhatunk soraink között. Mindössze 10-12 fő az, aki aktív 
polgárőr szolgálatot lát el. Ez nagyon kevés. Tevékenységünket önállóan és a 
rendőrség közreműködésével  látjuk  el.  Tevékenységünk közé  tartozik  a  járőr 
szolgálat,  eltűnt  személyek  felkutatásában  veszünk  részt,  biztosítjuk  az 
önkormányzati  rendezvényeket.  A rendőrséggel  együttműködve veszünk részt 
bűnmegelőzési  akciókban.  Mind  a  két  szervezetnek  a  gazdálkodása 
kiegyensúlyozott. A Közbiztonsági Közalapítványt a Takarékszövetkezet évente 
100.000 Ft-tal támogatja. 
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A  polgárőr  egyesület  bevételeinek  nagy  része  az  SZJA-nak  az  1%-ából 
realizálódik,  továbbá  támogatást  kapunk  a  Belügyminisztériumtól,  a  Magyar 
Posta Zrt-től, továbbá magánszemélyektől is. Itt köszönöm meg Csikász Imre, 
Szilágyi Imre és Tamási András uraknak a támogatásukat. 2010-ben elindítottuk 
Zöldvári  László  polgárőr  társunkkal  a  szomszédok  egymásért  mozgalmat, 
amelynek  jelenleg  40-50  tagja  van.  Szeretnék  ezt  tovább  terjeszteni  a 
településen. 
Ekkora településen a 10-12 fő polgárőr nagyon kevés. Arra szeretnék buzdítani 
mindenkit, hogy csatlakozzon a polgárőrséghez. 1 hónapban 8 óra szolgálatot 
kérünk. 
Úgy  gondolom,  hogy  egy  erős,  nagy  létszámú,  aktív  polgárőrszervezet,  a 
rendőrséget kiegészítve, a lakosok biztonság érzetén tovább tudna javítani. 

Komlós  Lajosné jegyző:  Évente  adunk  számot  a  képviselő-testületnek  a 
szabálysértési munkáról. Április 15-től a jelenleg hatályos jogszabályok alapján 
a Kormányhivatal látja el a szabálysértési ügyintézést, a helyi önkormányzatok 
jegyzőjének  e  hatásköre  megszűnik.  2011-ben  37  szabálysértési  feljelentésre 
került  sor.  A  szabálysértési  feljelentések  típusait  tekintve  történt  jelentős 
változás.  A csekélyebb  súlyú,  a  tulajdon  elleni  szabálysértések  átkerültek  a 
rendőrség  hatáskörébe,  így  a  jegyzői  hatáskörbe  lévő  szabálysértések  száma 
csökkent. Szintén csökkent a szabálysértések száma, a tankötelezettségi törvény 
megsértése  miatt.  Ha  50 óránál  többet  mulaszt  a  gyermek,  a  jegyző  köteles 
védelembe venni, illetve a családi pótlék folyósítás felfüggesztésre kerül és eseti 
gondnok közreműködésével  történik  a  családi  pótlék  felhasználása.  2010-ben 
17,  2011-ben  14  volt  a  feljelentések  száma.  Jelentős  növekedés  történt  az 
önkormányzati  rendeletek  betartása  környezetvédelmi,  köztisztasági 
szabálysértések tekintetében, 2010-ben 14, 2011-ben 23 volt a feljelentés. 
A tulajdon  jog  nem  csak  jogosultsággal,  hanem  kötelezettséggel  is  jár,  ezt 
nagyon sokan nem tartják be a településen. Ha a szomszédok olyan jelenséggel 
találkoznak,  ami  önkormányzati  rendeletbe  ütköző  környezetvédelmi, 
köztisztasági szabálysértés nem feltétlen kell személyesen feljelentést tenniük, 
ha  az  közterületet  érint.  Telefonon  jelezzék  a  hivatalnak,  és  mi  hivatalból 
eljárunk  az  ügyben.  Az  elmúlt  évben  a  szabálysértési  bírságok  behajtása 
érdekében, közérdekű munkára való átváltoztatásnak helyet adtunk, ez 10 főt 
érintett.  Így  a  70%-os  bírság  hátralékunk  37%-ra  csökkent.  A  GAMESZ 
szervezésében  történik  ezeknek  az  eljárás  alá  vont  személyeknek  a 
foglalkoztatása. A pénzbírságot behajtani az eljárás alá vontakon nagyon nehéz 
letiltható  jövedelem  hiányában.  Így  le  tudják  dolgozni  a  bírságot  és  a 
szabálysértési hátralék csökken. 

Kérdés, vélemény, javaslat
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Balogné  Kóródi  Lenke: Több  éve  visszatérő  javaslat  a  köztéri  kamerák 
felszerelése. Várható-e köztéri kamera felszerelése Öcsöd község belterületén?

Molnár Bálint polgármester: Az előterjesztés napirend keretében egy pályázat 
beadásáról fogunk dönteni. Ez a pályázat 14 köztéri kamera felszereléséről szól. 
A napirend tárgyalásánál beszélek róla részletesen.

Szűcs Norbert: Említette a rendőrkapitány úr, hogy 5 ügyben érkezett bejelentés. 
Van több eset  a  faluban,  csak nem merik  bejelenteni  az  emberek,  mert  nem 
működnek együtt a rendőrök velük. Félnek az emberek a rendőröktől. Nem lehet 
látni az utcákon a polgárőröket. 

Kolompár Lászlóné: Esténként járnak-e a rendőrök utcáról utcára?

Egedi István kapitányságvezető: 5 tulajdon elleni szabálysértés történt. Ha nem 
szólnak a rendőrségnek, nem tudunk intézkedni.  Bárki feljelentést akar tenni, 
akkor  elkészítik  a  jegyzőkönyvet  a  rendőrök,  és  megindul  az  eljárás.  A 
polgárőrök és a rendőrök is utcáról utcára járnak éjszaka.

Bata Péter: 10-12 polgárőr ekkora településen kevés. Arra buzdítok mindenkit, 
hogy csatlakozzon hozzánk, duzzasszuk fel a polgárőrség létszámát 40-50 főre 
és akkor érzékelhetőbb lesz a polgárőrség munkája a településen. 

Molnár  Bálint polgármester:  A  lakosok  nincsenek  megelégedve  a 
közbiztonsággal.  Azt  szeretném kérni,  hogy nagyobb rendőri  jelenlét  kellene. 
Tudom milyen  gátak  vannak,  de  ez  a  fő  gond.  Olyan  jelenségek  vannak  a 
faluban,  amik  az  elmúlt  évtizedben  nem voltak.  Továbbra  is  azt  az  egy  fő 
létszámemelést kérnénk.

Egedi István kapitányságvezető: 5 éve vagyok rendőrkapitány. Minden évben 
kéri polgármester úr az egy fő létszámemelést. Indokoltnak tartom, de nincs rá 
lehetőségem.  Öcsöd  Nagyközség  2  körzeti  megbízottjának  kell  ellátnia 
Mezőhék,  Mesterszállás  rendőri  felügyeletét  is.  A megyei  rendőrfőkapitány 
Farkas József rendőrezredes úr az idei évi célkitűzésként határozta meg, hogy 
minden  településnek  legyen  saját  rendőre.  Nincs  még  döntés.  Mindent 
elkövetek, hogy 1 fővel több legyen az öcsödi körzeti megbízottak száma.

Molnár  Bálint  polgármester: Aki  egyetért  a  közbiztonság  helyzetéről  szóló 
beszámolóval, az kézfelnyújtással szavazzon.
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A  Képviselő-testület  egyhangúan  /7  fő/  egyetért  a 
javaslattal és az alábbi határozatot hozza.

24/2012./IV.02./ számú testületi határozat
Öcsöd Nagyközség közbiztonságának helyzetéről
 

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta és jóváhagyta Öcsöd Nagyközség közbiztonságának 
helyzetéről szóló beszámolót.
A  Képviselő-testület  elismeri  a  település  közbiztonsága 
érdekében  kifejtett  rendőrségi  munkát,  egyben  kéri  a 
közbiztonság  javítása  érdekében  további  rendőri  létszám 
biztosítását. 
Erről: Rendőrkapitányság vezetője

  Polgármester 
- értesül.

Molnár  Bálint  polgármester: Aki  egyetért  az  Öcsödi  Közbiztonsági 
Közalapítvány munkájáról szóló beszámolóval, az kézfelnyújtással szavazzon.
 

A  Képviselő-testület  egyhangúan  /7  fő/  egyetért  a 
javaslattal és az alábbi határozatot hozza.

25/2012./IV.02./ számú testületi határozat
Az Öcsödi Közbiztonsági Közalapítvány munkájáról
 

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta  és  jóváhagyta  az  Öcsödi  Közbiztonsági 
Közalapítvány munkáját.

   Erről: Közbiztonsági Közalapítvány elnöke
 Polgármester 
 - értesül.



- 7 -
Molnár  Bálint polgármester:  Aki  egyetért  a  szabálysértési  munkáról  szóló 
beszámolóval, az kézfelnyújtással szavazzon.

A Képviselő-testület  egyhangúan  /7  fő/  egyetért  a 
javaslattal és az alábbi határozatot hozza.

26/2012./IV.02./ számú testületi határozat
A szabálysértési munkáról

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta  és  jóváhagyta  a  szabálysértési  munkáról  szóló 
beszámolót.

Erről: Jegyző 
                                          - értesül.

A napirend 2.  pontja: Tájékoztató a 2011. évi  gazdálkodásról  és  a  2012.  évi 
költségvetésről

A napirend tárgyalása szóbeli tájékoztatás alapján történik.

Molnár  Bálint polgármester:  A  2011.  évi  képviselő-testületi  munkáról  az 
alábbiakban számolok be.
A képviselő-testület  16 ülést  tartott,  ebből 1 közmeghallgatás,  6 soron kívüli 
ülés,  valamint  2  zárt  ülést  megtartására  került  sor.  A testület  91  napirendet 
tárgyalt meg, 91 határozatot hozott és 16 rendeletet alkotott.  A munkatervben 
meghatározott  feladatokat  elvégeztük,  ezen túl  aktuális  feladatokról  döntött  a 
képviselő-testület.  Az  önkormányzat  bizottságai  is  a  tervnek  megfelelően 
működtek,  véleményezték  a  képviselő-testület  elé  kerülő  napirendeket.  A 
Pénzügyi  Bizottság  1  ülést  tartott,  1  napirendi  pontot  tárgyalt  meg  és  1 
határozatot hozott.
A Társadalompolitikai Bizottság 2 ülést tartott, megtárgyalt 6 napirendi pontot 
és 6 határozatot hozott. A Társadalompolitikai és Pénzügyi Bizottság 6 együttes 
ülést  tartott,  megtárgyalt  24  napirendi  pontot  és  24  határozatot  hozott. 
Megállapítható,  hogy  a  képviselő-testületi  ülések  minden  esetben 
határozatképesek  voltak.  A  bizottságok  aktívan  részt  vettek  a  döntések 
előkészítésében, javaslataikkal, véleményükkel segítették a Képviselő-testületet 
a döntéshozatalban.
78 millió Ft működési forrás hiánnyal terveztük meg és fogadtuk el a 2011. évi 
költségvetésünket, amely 730.319 eFt bevétellel, 695.997 eFt kiadással teljesült. 
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Magánszemélyek kommunális adójából 9.772 eFt, iparűzési adóból 16.085 eFt 
folyt be 2011. évben. Gépjárműadó 11.505 eFt és a termőföld bérbeadásából 
származó jövedelem utáni adó 178 eFt. 
2011.  évi  közmunkaprogram  keretében  160  főt  foglalkoztatott 
önkormányzatunk.  Ezek  a  munkavállalók  kettő,  illetve  négy  hónapra  lettek 
felvéve napi  négy órás munkaviszonyban.  A jobb munkaszervezés érdekében 
foglalkoztatásuk napi nyolc órában történt. 
Növekedett  az  igény a  szociális  ellátás  különböző formái  iránt.  Az ellátottak 
pénzbeli juttatására 110.356 eFt-ot fordítottunk. Időskorúak járadékára 2 főnek 
fizettünk  1.229  eFt-ot,  amelyből  122.900  Ft-ot  az  önkormányzat  tett  hozzá. 
Lakásfenntartási támogatásra - 314 fő/hó/átlag - 19.213 eFt került kifizetésre, 
ebből 1.921.300 Ft az önkormányzati részesedés. Ápolási díj alanyi jogon 23 
főnek  7.468  eFt,  ebből  1.867  eFt  kellett  hozzá  tenni  az  önkormányzatnak. 
Foglalkoztatást  helyettesítő  támogatás  -  183  fő/hó  -  57.306  eFt,  ebből  az 
önkormányzatnak 11.461.200 Ft-ot kellett kifizetni. Rendszeres szociális segély 
-  45  fő/hó -  12.170 eFt-ot  fizettünk ki,  ebből  1.217 eFt  kellett  hozzá  tenni. 
Méltányossági közgyógyellátás 5 főnek járt,  171 eFt-ot fizettünk ki,  ez teljes 
mértékben az önkormányzat kiadása. Átmeneti segélyt 22 főnek adtunk 71 eFt 
összegben  és  ezt  is  100%-ban  az  önkormányzat  állta,  ugyanígy  a  temetési 
segélynél, 14 főnek 280 eFt-ot szintén az önkormányzat fizetett ki. Rendszeres 
gyermekvédelmi kedvezményt biztosítottunk 384 gyereknek, erre 4.153 eFt-ot 
fizettünk  ki,  ezt  100%-ban  az  állami  normatívából  tudtuk  kifizetni.  Bursa 
Hungarica ösztöndíj támogatást 3 főnek adtunk, 75 eFt-ot, az önkormányzat a 
saját költségvetéséből fizette.  Óvodáztatási  támogatást  8 főnek adtunk, amely 
240 eFt volt. Összesen 102.376 eFt fizettünk ki, és 17.186.400 Ft-ot kellet hozzá 
tenni az önkormányzatnak.
Saját erő hiányában a szennyvíz pályázatunkat nem tudtuk elkezdeni. 263 millió 
saját erőre van szükség a szennyvíz csatornázás megvalósításához. Tekintettel 
arra, hogy a lakossági befizetések 8 év alatt valósulnak meg az önerőt hitelből 
kell biztosítani. A Társulat közgyűlésének határozata alapján a hitel felvételt a 
Kereskedelmi és  Hitel  Banknál kezdtük bonyolítani  2010. júniusában, a hitel 
szerződés aláírására 2011. január 31-én került  sor.  A folyósítási  feltételekben 
szerepelt  a  hitel  összegének  150%-os  ingatlan  fedezete  és  a  80%-os  állami 
garancia vállalás. Az ingatlan fedezetet még tudtuk az önkormányzat részéről 
biztosítani,  de  hitel  garanciát  a  80%-ra  beszerezni  nem tudtunk,  így  a  hitel 
folyósítása nem kezdődött meg és nem kezdhettük meg a beruházást. A 2012. 
évi  állami költségvetés és  a  stabilitási  törvény alapján lehetőség nyílott  arra, 
hogy  az  Állami  Fejlesztési  Banktól  Uniós  KEOP-os  pályázatokhoz  hitelt 
lehessen kérni. 
A hitel kérelmet március 7-én beadtuk, de már az önkormányzat nevében.
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Bízunk benne, hogy április hónap végéig a hitel kedvező elbírálásra kerül és 
megkezdhetjük  a  közbeszerzési  eljárást,  majd  ezt  követően  a  kivitelezést.  A 
közbeszerzésre 50 napot kell ráfordítani a közbeszerzési törvény alapján. 
Nyertünk  pályázatot  intelligens  iskola  modell  infrastrukturális  hátterének 
kialakítására, 9.307 eFt-ot. ÖNHIKI támogatásra kétszer adtunk be pályázatot, 
először 10.808 eFt, másodszor 8 millió Ft támogatásban részesültünk. 
2011.  augusztusban  Start  minta  programra  adtunk  be  pályázatot.   5 
intézményben fűtünk pellettel. Szeretnénk a központi iskolában is biztosítani ezt 
a  költségtakarékos  fűtési  módot,  be  is  adtuk  rá  a  pályázatot.  Nyertünk  a 
könyvtárra 134 eFt-ot, ebből könyveket vásároltunk. A Művelődési házra 230 
eFt-ot nyertünk. 
A Körös-Tisza  Menti  Hulladékrekultivádiós  Társulásnak  tagja  vagyunk.  17 
település  vesz  részt  ebben  a  társulásban.  Az  elhagyott  hulladéklerakókat 
rekultiváljuk. 2012. nyarán elkezdjük a beruházást, ami 2 milliárd 413 millió Ft-
ba kerül és 100 %-os támogatottságú.
A Körös-Zugi  Hagyományőrző  Fesztivál  megrendezésére  nyertünk  3  millió 
forint értékű eurót. 
Az ivóvíz minőség javító programban is részt veszünk. 12 település van ebben a 
társulásban. 
Öcsöd lakosságszáma csökkent, 3566-an vagyunk. Meghalt 2011-ben 53 fő, 37 
fő született.
Ha megkapjuk a hitelt,  5-6%-os kamattal fizetjük vissza 25 év alatt. A vízmű és 
a szennyvíz is hoz bevételt, és ebből a bevételből is tudnánk a hitelt és kamatait 
törleszteni.
A  Víziközmű  törvény  alapján  csatlakozni  kell  vízmű  szolgáltatóhoz,  az 
önkormányzat nem üzemeltetheti a vízművet. Ezért bérleti díjat fogunk kapni. 
2010. április 12-én megalakult az Öcsödi Víziközmű Társulat. 
Megalakult az Intéző Bizottság és az Ellenőrző Bizottság. 

Intéző Bizottság:
Elnök: Molnár Bálint
tag: Nádi Sándor
tag: Gergulics András

Ellenőrző Bizottság:
Elnök: Gere Lajos
tag: Farkas Károlyné
tag: Révész Istvánné

Az Ellenőrző bizottság ellenőrzést tart. Ha vége az ellenőrzésnek, tájékoztatást 
adunk az ellenőrzés eredményéről és a közgyűlés tagjait is tájékoztatjuk. 
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A közgyűlés delegált tagjaivá megválasztotta a következő tíz személyt: Bende 
Lajos, Gál József, Kerekes Gáborné, Komáromi Judit, Szombat Antal, Péntek 
Albert, Rónyai László, Savella Jánosné, Zilahi Antal, Tolnai Zoltánné.
Szombat Antal elhunyt, helyette majd választani kell valakit.
Az Öcsödi Víziközmű Társulat elhatározta, hogy a legkedvezőbb ajánlatot tevő 
pénzintézettől,  maximum  300  millió  Ft  hitelt  vesz  igénybe  a  Társulat  az 
állampolgár  érdekeltjei  által  fizetendő  érdekeltségi  hozzájárulások 
megelőlegezése  céljából.  Az  Öcsödi  Víziközmű  Társulat  alakuló  közgyűlése 
felkérte a Társulat elnökét, hogy a beruházás társberuházási formában történő 
megvalósítása  miatt  szükséges  „társberuházói  szerződést”  a  Társulat  nevében 
Öcsöd Nagyközség Önkormányzatával megkösse, azt a Társulat nevében aláírja. 
Az Önkormányzat adta be a hitel kérelmet.
Felkértünk  egy  ügyvédet,  hogy  a  cégbíróságnál  a  bejegyzésben  járjon  el.  A 
cégbejegyzés megtörtént. A lakosság széles körű tájékoztatása is megtörtént több 
alkalommal.  A Víziközmű  Társulat  könyvelését  a  K  +  K  Könyvelőház  Kft. 
végzi,  havi  50.000  Ft  +  ÁFA  díjért. A  Társulás  adminisztrációs  munkáit 
igyekszünk  takarékosan  végeztetni  egy  fővel.  A  Polgármesteri  Hivatalban 
biztosítunk helyet és technikai eszközöket a munkájához. A postaköltség és a 
számlavezetési  díj,  amit  kell  fizetnünk,  más  kiadásunk  nincs,  igyekszünk  a 
lakossági pénzből minél kevesebbet működési költségre felhasználni. Az összes 
érintett  érdekeltségi  hozzájáruló  1432  fő,  ebből  773  fő  lakástakarékpénztári 
szerződést  kötött.  37  fő  nem  fizeti  az  lakástakarékpénztári  részletet,  nekik 
megszűnik a szerződésük. 65 fő hátralékát adók módjára behajtásra átadtuk a 
Polgármesteri Hivatalnak, 12 főtől sikerült is behajtani. Teljes összegű befizetést 
vállalt 7 fő, 659 nem kötött lakástakarékpénztári szerződést, ők 8 év alatt évente 
egy összegben fizetik be a 20.729 Ft-ot. 22 fő fizette be a teljes összeget. Az 
érdekeltség  68  fő  jogi  személy  érint,  ebből  önkormányzati  ingatlan  35.  Az 
önkormányzati  ingatlanok után  az  érdekeltségi  hozzájárulást  befizettük  2011. 
évre. 
Arra törekedtünk az elmúlt évben, hogy az önkormányzat a kötelező feladatait el 
tudja látni. 
2011-ben  a  költségvetési  hiány  mérséklése  és  intézmények 
működőképességének  fenntartása  érdekében  takarékossági,  szervezési 
intézkedésekről  hozott  döntést  a  képviselő-testület.  Nem  adtunk  a 
közalkalmazottaknak cafetériát, a képviselők nem kapnak tiszteletdíjat és ahol 
csak lehet, takarékoskodunk a fűtéssel, világítással. 
A 2012-es költségvetésben nominál értékben nem nagy különbség van a 2011-es 
költségvetéshez  képest.  Reálértékben  csak  az  ÁFA 2%-kal  megemelkedett. 
110.000 eFt likvid hitelünk van. Tisztában vagyunk vele, hogy a lakosság sem 
terhelhető tovább. 
2012. évi költségvetésről az alábbiakban kívánok beszámolni.
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1.406.220 eFt bevételt terveztünk, 70,5 millió Ft működési forrás hiánnyal. A 
takarékossági  intézkedéseket  ebben  az  évben  is  tartjuk.  Továbbra  is  az  a 
legfontosabb, hogy a lakosság ellátását biztosítsuk.   
A  csatornát  2012.  decemberig  kellett  volna  megvalósítani,  de  határidő 
módosítást kértünk és a befejezési határidő 2013. októberre módosult.  
2013-tól  még  nagyobb  változások  lesznek,  az  iskolákat  az  állam átveszi.  A 
tanárok bérét,  járulékait  az állam fogja fizetni.  Az önkormányzatnak a fűtést, 
világítást kell majd továbbra is fizetni. A 2000 fő alatti településeken nem lesz 
polgármesteri hivatal. Elviszik az önkormányzat feladatköréből a szabálysértést, 
gyámügyet. 

Kérdés, bejelentés, javaslat

Szűcs Norbert: Kaptam egy levelet, hogy fizessek be 20.000 Ft-ot, amennyiben 
nem  fizetem  be  megszűnik  a  szerződésem.  Nekem  már  nincs  Fundamenta 
Lakástakarékpénztári  szerződésem,  én  már  megszüntettem.  Addig  én  nem 
fizetek be egy fillért sem, amíg nem látom, hogy megépül a szennyvíz. 

Molnár  Bálint polgármester:  Attól,  hogy  megszüntette  a  Fundamenta 
Lakástakarékpénztári szerződését,  nem azt jelenti,  hogy nem kell  befizetnie a 
csatorna beruházás érdekeltségi hozzájárulási díját. 
Aki nem fizeti, annak kiküldjük a felszólítást, hogy fizesse be a 20.700 Ft éves 
díjat. A másik lehetőség, hogy egy összegben befizeti. Egy összegben utaljuk 
havonta  a  Pénztár  által  megadott  összeget  a  Fundamenta 
Lakástakarékpénztárnak. 

Szántó Imre: Miből lesz visszafizetve a hitel?

Molnár  Bálint polgármester:  237  millió  Ft  hitel  szeretnénk  felvenni.  Ezt  az 
összeget 8 év alatt befizeti a lakosság. 

Szántó Imre: Mi történt az ártézi kutakkal?

Molnár  Bálint polgármester:  Az  évek  során  elapadtak,  így  folyamatosan 
lezárásra kerültek.

Szilágyi Antal: Felhívtam a Fundamenta Lakástakarékpénztárat. A számlámon 
még mindig csak 4 havi befizetés van. Tavaly március 2-án fizettem be egy évre 
előre.  Most márciusban megint  egy évit  befizettem. Miért  nincs a számlán a 
pénz? 
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Miért  nem  kerül  a  Víziközmű  számlájáról  a  pénz  a  Fundmenta 
Lakástakarékpénztár  számlájára?  Miért  nem kapunk a  Víziközmű Társulattól 
éves számla értesítőt?

Molnár  Bálint polgármester:  Március  elején,  amikor  elkezdték  fizetni  az 
emberek az érdekeltségi hozzájárulást, a Fundamenta Lakástakarékpénztár még 
nem fogadta, mert először a nagy mennyiségű szerződések feldolgozását végezte 
el.   A pénze  mindenkinek  ott  van  a  Víziközmű Társulat  számláján.  Fogunk 
küldeni mindenkinek értesítést, hogy mennyit fizetett be. Az Ellenőrző Bizottság 
most végzi az ellenőrzést, beszámolunk róla, ha végzett az ellenőrzésnek.

Komlós Lajosné jegyző: A Víziközmű Társulat pénzügyeibe beleszólásom nincs. 
Az  lakástakarékpénztári  szerződéseket  folyamatosan  kötötte  a  lakosság 
függetlenül attól, hogy márciusban elkezdődtek a befizetések. Amikor ezeket a 
szerződéseket feldolgozta a lakástakarékpénztár, októbertől kezdődően történtek 
a befizetések. Az állami támogatást úgy tudja elszámolni a lakástakarékpénztár, 
ha  havonkénti  rendszerességgel  érkezik  a  számlára  a  befizetés.  Itt  maradt  6 
hónap a Víziközmű Társulat számláján, amit a lakástakarékpénztárnál szerződött 
tagok befizettek a társulatnak. 93 hónapot fog befizetni a takarékpénztári tag a 
társulathoz,  függetlenül attól,  hogy az ő 6 hónapja itt  van.  A takarékpénztári 
tagnak letelik a 93 hónapja és az itt lévő 6 hónapot havonta a Társulat be fogja 
törleszteni  a  Fundamenta  Lakástakarékpénztárnak  és  az  önkormányzat  ezt 
követően kapja meg az érdekeltségi hozzájárulást. 

Szűcs Norbert: A Jobbik párt szeretett volna egy turul madarat állítani Öcsödön. 
Miért nem lehet felállítani a turul madarat?

Molnár Bálint polgármester: Képviselő-testületi döntés kell ahhoz, hogy szobor 
állítására kerüljön sor a faluban. Az akkori képviselő-testület úgy döntött, hogy 
nem engedi meg.

Molnár Bálint polgármester: Aki elfogadja a 2011. évi gazdálkodásról és a 2012. 
évi költségvetésről szóló tájékoztatót, az kézfelemeléssel jelezze. 

A Képviselő-testület egyhangúan /7 fő/ egyetért a javaslattal és az 
alábbi határozatot hozza.

27/2012./IV.02./ számú testületi határozat
A 2011. évi gazdálkodásról és a 2012. évi költségvetésről
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Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta és jóváhagyta a 2011. évi gazdálkodásról és a 2012. 
évi költségvetésről szóló tájékoztatót.

Erről: Polgármester
          - értesül.

A napirend 3. pontja: Előterjesztések

a) Pályázat benyújtása Öcsöd település közbiztonságát segítő kamerarendszer 
kiépítésére

A napirend tárgyalása szóbeli tájékoztatás alapján történik.

Molnár Bálint polgármester: 14 db térfigyelő kamerát szeretnénk elhelyezni a 
faluban, az intézmények és az utak figyelésére. A rendőrség kezelné. 5% saját 
erő szükséges a  pályázathoz.  A fejlesztés  tervezett  bruttó  bekerülési  költsége 
11 299 254,-  Ft.   Az  igényelt  támogatás  összege  10.000.000,-  Ft.  A 
megvalósításhoz szükséges  önerőt,  1 299 254,-  Ft  –ot  az  önkormányzat  saját 
éves költségvetéséből biztosítja.     

Kérdés, bejelentés, javaslat nem volt.

Molnár Bálint polgármester: Aki egyetért, a pályázat benyújtása Öcsöd település 
közbiztonságát  segítő  kamararendszer  kiépítésére  szóló  javaslattal,  az 
kézfelnyújtással szavazzon.

A Képviselő-testület egyhangúan /7 fő/ egyetért a javaslattal és az 
alábbi határozatot hozza.

28/2012 (IV.02.) számú testületi határozat
Pályázat  benyújtása  Öcsöd  település  közbiztonságát  segítő  kamerarendszer 
kiépítésére.

Öcsöd  Önkormányzat  Képviselő-testülete  pályázatot  nyújt  be  az 
önkormányzati  feladatellátást  szolgáló  fejlesztésekhez  kapcsolódó 
támogatások igénybevételének részletes szabályairól szóló 4/2012 (III.1.) 
BM rendelet  Közbiztonság növelését szolgáló fejlesztések megvalósítása  
tárgyában. 
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A  pályázat  tárgya:  Belterületi  kamerarendszer  kiépítése  Öcsöd 
településen. 
A pályázat keretében igényelhető maximális támogatás: 10.000.000,- Ft. 
A fejlesztés  tervezett  bruttó  bekerülési  költsége  11 299 254,-  Ft.   Az 
igényelt támogatás összege 10.000.000,- Ft. A megvalósításhoz szükséges 
önerőt, 1 299 254,- Ft –ot az önkormányzat saját éves költségvetéséből 
biztosítja.     
    

Erről: Polgármester
           
           - értesül.

Molnár Bálint polgármester az ülést 19.45 órakor bezárja.

kmf.

Molnár Bálint  Komlós Lajosné
polgármester   jegyző



K i v o n a t

Az Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 02. 
napján megtartott közmeghallgatással egybekötött ülésének jegyzőkönyvéből

24/2012./IV.02./ számú testületi határozat
Öcsöd Nagyközség közbiztonságának helyzetéről
 

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta és jóváhagyta Öcsöd Nagyközség közbiztonságának 
helyzetéről szóló beszámolót.
A  Képviselő-testület  elismeri  a  település  közbiztonsága 
érdekében  kifejtett  rendőrségi  munkát,  egyben  kéri  a 
közbiztonság  javítása  érdekében  további  rendőri  létszám 
biztosítását. 
Erről: Rendőrkapitányság vezetője

  Polgármester 
- értesül.

Kmf.

 Molnár Bálint sk. Komlós Lajosné sk.
 polgármester                                                   jegyző

A kivonat hiteléül:

Csontos Petra
előadó



K i v o n a t

Az Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 02. 
napján megtartott közmeghallgatással egybekötött ülésének jegyzőkönyvéből

25/2012./IV.02./ számú testületi határozat
Az Öcsödi Közbiztonsági Közalapítvány munkájáról
 

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta  és  jóváhagyta  az  Öcsödi  Közbiztonsági 
Közalapítvány munkáját.

   Erről: Közbiztonsági Közalapítvány elnöke
 Polgármester 
 - értesül.

Kmf.

 Molnár Bálint sk. Komlós Lajosné sk.
 polgármester                                                   jegyző

A kivonat hiteléül:

Csontos Petra
előadó



K i v o n a t

Az Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 02. 
napján megtartott közmeghallgatással egybekötött ülésének jegyzőkönyvéből

26/2012./IV.02./ számú testületi határozat
A szabálysértési munkáról

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta  és  jóváhagyta  a  szabálysértési  munkáról  szóló 
beszámolót.

Erről: Jegyző 
                                          - értesül.

Kmf.

 Molnár Bálint sk. Komlós Lajosné sk.
 polgármester                                                   jegyző

A kivonat hiteléül:

Csontos Petra
előadó



K i v o n a t

Az Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 02. 
napján megtartott közmeghallgatással egybekötött ülésének jegyzőkönyvéből

27/2012./IV.02./ számú testületi határozat
A 2011. évi gazdálkodásról és a 2012. évi költségvetésről

Öcsöd  Nagyközségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
megtárgyalta és jóváhagyta a 2011. évi gazdálkodásról és a 2012. 
évi költségvetésről szóló tájékoztatót.

Erről: Polgármester
          - értesül.

Kmf.

 Molnár Bálint sk. Komlós Lajosné sk.
 polgármester                                                   jegyző

A kivonat hiteléül:

Csontos Petra
előadó



K i v o n a t

Az Öcsöd Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. április 02. 
napján megtartott közmeghallgatással egybekötött ülésének jegyzőkönyvéből

28/2012 (IV.02.) számú testületi határozat
Pályázat  benyújtása  Öcsöd  település  közbiztonságát  segítő  kamerarendszer 
kiépítésére.

Öcsöd  Önkormányzat  Képviselő-testülete  pályázatot  nyújt  be  az 
önkormányzati  feladatellátást  szolgáló  fejlesztésekhez  kapcsolódó 
támogatások igénybevételének részletes szabályairól szóló 4/2012 (III.1.) 
BM rendelet  Közbiztonság növelését szolgáló fejlesztések megvalósítása  
tárgyában. 
A  pályázat  tárgya:  Belterületi  kamerarendszer  kiépítése  Öcsöd 
településen. 
A pályázat keretében igényelhető maximális támogatás: 10.000.000,- Ft. 
A fejlesztés  tervezett  bruttó  bekerülési  költsége  11 299 254,-  Ft.   Az 
igényelt támogatás összege 10.000.000,- Ft. A megvalósításhoz szükséges 
önerőt, 1 299 254,- Ft –ot az önkormányzat saját éves költségvetéséből 
biztosítja.     
    

Erről: Polgármester

- értesül.

Kmf.

 Molnár Bálint sk. Komlós Lajosné sk.
 polgármester                                                   jegyző

A kivonat hiteléül:

Csontos Petra
előadó




